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Klima-, Energi- og Forsyningsudvalget  

Christiansborg  

1240 København K 

Klima-, Energi- og Forsyningsudvalget har i brev af 11. marts stillet mig følgende 

spørgsmål 296 alm. del, som jeg hermed skal besvare. Spørgsmålet er stillet efter 

ønske fra Christoffer Aagaard Melson (V). 

 

Spørgsmål 296 

Vil ministeren forholde sig til, om man ved at pålægge Energistyrelsen at fastsætte 

rammerne for én fælles SBBU for bredbåndsmarkedet vil sikre, at penetrationen af 

fibernettet øges, og at flere husstande derved migrerer til højhastighedsbredbånd? 

Svar 

Det umiddelbare formål med at fastlægge fælles rammer for udbyderskift er at gøre 

det enklere for forbrugerne at skifte udbyder. Som det fremgår af svar på spørgs-

mål nr. 294, kan enkle rammer for udbyderskift betyde, at forbrugerne vil være 

mere tilbøjelige til at skifte udbyder, hvilket kan tilskynde selskaberne til at udvikle 

nye produkter og hermed fremme konkurrencen på markedet.  

 

Det bemærkes, at ifølge Energistyrelsens telestatistik er antallet af fiberabonne-

menter fra 2019 til 2020 steget med 111.000 abonnementer, hvilket er den største 

årlige stigning i antal fiberabonnementer nogensinde. Andelen af bredbånd via fiber 

er således steget fra 26,9 pct. til 31,0 pct.  i denne periode. 

 

Det er efter Energistyrelsens vurdering muligt, at fælles rammer for udbyderskift 

kan medføre yderligere stigning i antal fiberabonnementer. 

 

Med venlig hilsen  

 

Dan Jørgensen 
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